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V Polsku už si Češi levně nenakoupí. Stát toho už má dost a
zatrhne to
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Pakliže jste si zvykli na to, že nechodíte do tuzemských obchodních řetězců, protože je to tam drahé, a
namísto toho vážíte cestu až do Polska, kde si potom nakoupíte velký nákup, pravděpodobně budete již
brzy velmi zklamáni. Výhodnost nákupů u sousedů totiž povážlivě poklesne.

Už to nebude výhodné

Dlouho to vypadalo, že se tak stane už s novým rokem. Ovšem určitý chaos v polské státní správě a
výměna garnitury způsobila, že očekávané rozhodnutí nakonec nepadlo. Naopak, došlo k prodloužení
platnosti nulové sazby DPH u potravin.

Právě ta je přitom důležitým faktorem v tom, proč jsou potraviny v Polsku tak moc levné. Jednoduše se
na ně už několik let nevztahuje daň z přidané hodnoty. Jen to samo o sobě dělalo dlouhodobě rozdíl ve
výši 15 % oproti České republice. Od letoška už je to ale jen 12 %, jelikož v Česku se sazba snížila.

Stát už nicméně chtěl nulovou sazbu DPH zrušit, jelikož je to opravdu citelný zásah do rozpočtu. Z této
kapitoly totiž daňově nic nemá, což není dlouhodobě udržitelné. Očekává se tedy, že prodloužení prošlo
na poslední čtvrtletí a od 1. dubna by se na potraviny daň opět měla vztahovat.
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Dva důležité faktory

Je docela možné, že toho navíc využijí obchodníci k citelnějšímu zdražení, kterému se dlouhou dobu
vyhýbali, aby nebyli nařknuti z toho, že si nechávají daňovou výhodu pro sebe a nepředávají ji dále
zákazníkům. Ceny tedy mohou vzrůst ještě o nějaké to procento více. Pro Čechy tedy cenová výhoda
bude výrazně menší už z tohoto důvodu.

Navíc se stále citelněji přidává i druhý důvod, který je neméně závažný. Česká koruna oslabuje a polský
zlotý naopak posiluje. To znamená, že v přepočtu na české peníze jsou nákupy v Polsku dražší. Pohyb tu
může dosáhnout až deseti procent.

Čtěte také: V Česku se rozjel nový obchodní řetězec s potravinami. Poloviční ceny a špičková
kvalita od našich zemědělců. No konečně

Pokud se to vše sečte, zjistíme, že ceny v Polsku pro našince přestávají být atraktivní. Teoreticky by se
situace mohla obrátit, ovšem to se pravděpodobně nestane. U sousedů bude zřejmě stále levněji, jen ne
o tolik, aby se tam vyplatilo jezdit.
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